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Protokół Nr 1/2024 

z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych 

w dniu 22 stycznia 2024 r. 

 

WAK.0012.4.1.2024 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych odbyło się 

w Starostwie Powiatowym w Legionowie. Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska 

otworzyła posiedzenie witając członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 protokołu. Lista obecności gości stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programów Promocji Zdrowia w 2023 roku. 

5. Propozycje do Programu Promocji Zdrowia na 2024 rok. 

6. Transplantologia – omówienie, sprawy dotyczące promocji. 

7. Przyjęcie sprawozdania z prac komisji za 2023 rok. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag wobec czego przystąpiono do jego realizacji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

Komisji przedłożono do zaopiniowania następujące projekty uchwał: 

- uchwała Rady Powiatu zmieniająca uchwałę Nr 371/LIX/2023 Rady Powiatu 

w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na 2024 rok 

Skarbnik Powiatu, Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w zakresie kompetencji 

Komisji znajduje się jedna zmiana i dotyczy ona zwiększenia planu dochodów o kwotę 

80.316,10 zł tytułem środków z Funduszu Pracy przeznaczonych na dofinansowanie 

kosztów wynagrodzeń i składek na ubezpieczenie społeczne pracowników zatrudnionych 

w Powiatowym Urzędzie Pracy w Legionowie. W związku z tym, iż środki na powyższy cel 

zostały zabezpieczone po stronie wydatków na etapie planowania budżetu, w planie 

wydatków dokonuje się zmiany w ramach źródeł finansowania przedmiotowych 

wydatków.  Pani Skarbnik dodała, że łączna kwota dotacji z Funduszu Pracy na 2024 rok 

wynosi 469.685,00 zł. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska podziękowała i otworzyła dyskusję. Pytań 

i uwag nie było. 

Projekt uchwały w części dotyczącej Komisji zaopiniowany został pozytywnie, stosunkiem 

głosów: 

7 głosów za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. 
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- uchwała Rady Powiatu w sprawie określenia wysokości opłaty za świadczenie usług 

wsparcia krótkoterminowego za dzień pobytu całodobowego w Domu Pomocy Społecznej 

„Kombatant” w Legionowie 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie, Pani Anna Kaczmarek 

powiedziała, że w związku ze zmianą przepisów ustawy o pomocy społecznej warunkiem 

świadczenia usług opieki wytchnieniowej przez dom pomocy społecznej jest świadczenie 

usług opieki krótkoterminowej. W związku z powyższym konieczne jest ustalenie opłaty 

za jeden dzień pobytu opieki krótkoterminowej i podjęcie uchwały przez radę powiatu 

w tym zakresie. Pani Kaczmarek na pytanie radnej Aleksandry Bednarek przedstawiła 

różnice pomiędzy opieką wytchnieniową a krótkoterminową. Wyjaśniła ponadto, 

że zarówno w pierwszym jak i w drugim przypadku wymagana jest decyzja ośrodka 

pomocy społecznej o skierowaniu do odbycia opieki w DPS-ie oraz podjęcie uchwały przez 

radę gminy (miasta) określającej zasady i warunki kwalifikowania do skorzystania z tej 

formy wsparcia oraz system finansowania opieki. Opieka krótkoterminowa może trwać 

nie dłużej niż 30 dni, a w szczególnych przypadkach może zostać wydłużona do 60 dni.  

Radna Aleksandra Bednarek zwróciła uwagę na sposób finansowania opieki 

krótkoterminowej i zapytała, czy skierowanie z OPS będzie konieczne w przypadku 

finansowania opieki w 100% przez osobę zainteresowaną? 

Pani Anna Kaczmarek odpowiedziała twierdząco. 

Kontynuując radna Aleksandra Bednarek zadała pytanie, czy niepodjęcie uchwały przez 

poszczególne rady gmin oznacza, że DPS nie będzie mógł realizować opieki 

krótkoterminowej, a tym samym opieki wytchnieniowej? 

Pani Anna Kaczmarek odpowiedziała, że niepodjęcie uchwały przez rady gmin spowoduje, 

że OPS-y nie będą mogły kierować osób do opieki krótkoterminowej, natomiast nie 

spowoduje to, że DPS-y nie będą mogły realizować opieki wytchnieniowej. 

Radny Mariusz Śledziewski zapytał, czy będzie możliwość podzielenia tych 30 dni na 

krótsze okresy pobytu jednej osoby? 

Pani Anna Kaczmarek powiedziała, że tak, ale za każdym razem wymagana będzie 

decyzja OPS-u. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska podziękowała i zapytała, czy są inne 

pytania w dyskusji? 

Więcej pytań nie było. 

Projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie stosunkiem głosów: 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programów Promocji Zdrowia w 2023 roku. 

Pan Mirosław Pachulski – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych w Starostwie 

Powiatowym w Legionowie dokonał podsumowania działań zdrowotnych w roku 2023 

w zakresie następujących Programów: 

- wczesnego wykrywania nowotworów jelita grubego wśród mieszkańców Powiatu 

Legionowskiego, 

- profilaktyki i wczesnego wykrywania raka piersi wśród mieszkanek Powiatu 

Legionowskiego, 

- profilaktyki i wczesnego wykrywania nowotworów gruczołu krokowego wśród 

mieszkańców Powiatu Legionowskiego, 

- profilaktyki wad postawy u dzieci, 
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- profilaktyki ochrony zdrowia psychicznego wśród dzieci i młodzieży, 

- profilaktyki zakażeń brodawczaka ludzkiego (HPV) na terenie powiatu legionowskiego, 

- profilaktyki chorób tarczycy wśród kobiet w wieku od 18 do 75 lat w powiecie 

legionowskim. 

Szczegółowe dane zawiera informacja stanowiąca załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. Następnie Pan Mirosław Pachulski poinformował, że w szkoleniach z udzielania 

pierwszej pomocy przeprowadzonych w 2023 r. w szkołach średnich udział wzięło 1149 

osób. Ponadto w 2023 r. odbyło się 6 akcji honorowego krwiodawstwa, do których 

zgłosiło się 179 osób, z których 113 oddało krew. Dodatkowo odbywały się zajęcia 

edukacyjne dla dzieci w przedszkolach. Przeprowadzono także konkurs na facebooku na 

temat krwiodawstwa, w którym uczestniczyło 60 osób. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska podziękowała i zapytała, czy są pytania 

do Pana Naczelnika. 

Radna Aleksadnra Bednarek zapytała czy znany jest powód dla którego więcej młodzieży 

wzięło udział w szkoleniu z udzielania pierwszej pomocy niż zakładano? 

Pan Mirosław Pachulski odpowiedział, że w założeniu miało być 800 dzieci, ale było więcej 

chętnych. 

5. Propozycje do Programu Promocji Zdrowia na 2024 rok. 

Pan Mirosław Pachulski – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych w Legionowie 

powiedział, że planuje się przystąpienie do wszystkich programów wymienionych w pkt 4. 

Następnie powiedział, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym podjął uchwały w sprawie 

ogłoszenia konkursów ofert na realizację szkoleń w zakresie udzielania pierwszej pomocy 

oraz szerzenia idei krwiodawstwa na 2024 rok. Wybrano także komisje konkursowe. 

W tym miejscu Pan Mirosław Pachulski poinformował, że pod koniec 2023 r. złożone 

zostały wnioski do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w ramach 

konkursu „Mazowsze dla Zdrowia 2024”. Można pozyskać dofinansowanie na następujące 

zadania: „Zapobieganie, wczesne wykrywanie i przeciwdziałanie negatywnym skutkom 

chorób metabolicznych ze szczególnym uwzględnieniem cukrzycy, insulinooporności, 

nadwagi, otyłości” oraz  „Profilaktyka chorób nowotworowych sutka” – program 

dedykowany kobietom i mężczyznom. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska powiedziała, że cieszy ją fakt, że Powiat 

realizuje programy zdrowotne. 

Radna Aleksandra Bednarek zapytała, czy w ofercie Urzędu Marszałkowskiego nie ma 

programu profilaktyki raka jąder? Radna stwierdziła, że jest to istotny problem i warto 

byłoby się nad tym zastanowić. Kontynuując radna odniosła się do Programu ochrony 

zdrowia psychicznego dla dzieci i młodzieży i powiedziała, że zastanowiłaby się nad tym, 

czy w przyszłości nie zamienić grupy wsparcia na indywidualne spotkania. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska podziękowała Panu Naczelnikowi 

za omówienie tematów. 

6. Transplantologia – omówienie, sprawy dotyczące promocji. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska powiedziała, że temat transplantologii jest 

poważny i zasługuje na uwagę. Przewodnicząca zaproponowała wypracowanie notatki dla 

radnych następnej kadencji Rady Powiatu, gdyż obecna kadencja kończy się za dwa 

miesiące i nie uda się przygotować kampanii promocyjnej w tym czasie. Przewodnicząca   

zapytała członków Komisji o zdanie. 

Radny Mariusz Śledziewski przypomniał, że w tej sprawie była petycja w 2023 r. 
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Radna Aleksandra Bednarek powiedziała, że jej zdaniem warto zająć się tematem. 

Przewodnicząca Komisji zapowiedziała kontynuację tematu na następnym posiedzeniu 

Komisji. 

7. Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji za 2023 rok. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska powiedziała, że sprawozdanie było 

dostępne w programie e-sesja. Było ono omawiane także na poprzednim posiedzeniu 

Komisji. Przewodnicząca wobec braku uwag przeprowadziła głosowanie w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z prac Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych w 2023 

roku. Wynik głosowania: 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca Komisji, Pani Anna Gajewska powiedziała, że protokół był dostępny 

w programie e-sesja we właściwym terminie i przystąpiła do procedury głosowania. 

Komisja Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych przyjęła protokół nr 12/2023 z dnia 11 

grudnia 2023 r. stosunkiem głosów: 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. 

9. Wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 

10.  Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji, pani Anna Gajewska podziękowała wszystkim za udział 

w posiedzeniu i zamknęła obrady. 

 

Przewodnicząca Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Spraw Społecznych 

 

 

 Anna Gajewska 

 

 
Protokół sporządziła: 
Karolina Chrobot 

 


